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Folkeoplysningsrådet

 
 

Referat fra mødet i Folkeoplysningsrådet  
(Indeholder åbne dagsordenspunkter)  
 

Mødedato: Onsdag den 24. maj 2023 

Mødested: Eksternt 

Mødetidspunkt: Kl. 17:30 - 19:30 

Medlemmer: Formand: Jan Møller Jørgensen (Repr. for BUS - spejderne)  
Næstformand: Sonja Christensen (Repr. for Andre Godkendte Foreninger)  
Andreas Thoustrup (Repr. for Idrætsrådet)  
Brian Kronborg (Repr. for Aftenskolerne)  
Børge Larsen (Repr. for handicaporganisationerne)  
Ib Østergaard (Repr. for Idrætsrådet)  
Tenna Aamann (Repr. for aftenskolerne)  

Fraværende: Brian Kronborg 
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20 Godkendelse af dagsorden  
Sagsnr.: 
Sagen afgøres i: Folkeoplysningsrådet  
 
Sagsresumé:  
 
 
Sagsbeskrivelse: 
Godkendelse af dagsordenen. 
 
 
Økonomiske konsekvenser:  
Ingen. 
 
 
Vurdering:  
Ingen. 
 
 
Indstillinger:  
Kultur- og Idrætschefen indstiller, at dagsordenen godkendes. 
 
 
Beslutning i Folkeoplysningsrådet den 24-05-2023:  
Godkendt. 
 
Fraværende: Brian Kronborg 
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21 Regnskab for folkeoplysningsområdet 2022  
Sagsnr.:22/4 
Sagen afgøres i: Folkeoplysningsrådet  
 
Sagsresumé:  
Orientering vedr. folkeoplysningsområdets og Folkeoplysningsrådets regnskaber for 2022. 
 
Sagsbeskrivelse: 
Regnskaber for folkeoplysningsområdet og Folkeoplysningsrådet for 2022 er vedlagt som bilag, til orientering til 
Folkeoplysningsrådet (bilag 1). 
 
Økonomiske konsekvenser:  
Ingen. 
 
 
Vurdering:  
Ingen. 
 
 
Indstillinger:  
Kultur- og Idrætschefen indstiller, at Folkeoplysningsrådet tager regnskaberne for 2022 til efterretning.  
 
 
Beslutning i Folkeoplysningsrådet den 24-05-2023:  
Orientering taget til efterretning.  
 
Fraværende: Brian Kronborg 
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22 Budget for folkeoplysningsområdet 2023  
Sagsnr.:23/4 
Sagen afgøres i: Folkeoplysningsrådet  
 
Sagsresumé:  
 
 
Sagsbeskrivelse: 
Folkeoplysningsområdets og Folkeoplysningsrådets budgetter for 2023 er vedlagt som bilag til orientering til 
Folkeoplysningsrådet (bilag 1). 
 
 
Økonomiske konsekvenser:  
Ingen. 
 
 
Vurdering:  
Ingen. 
 
 
Indstillinger:  
Kultur- og Idrætschefen indstiller, at Folkeoplysningsrådet tager budgetterne for 2023 til efterretning. 
 
 
Beslutning i Folkeoplysningsrådet den 24-05-2023:  
Orientering taget til efterretning. 
 
Fraværende: Brian Kronborg 
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23 Orientering vedr. budget 2024  
Sagsnr.:23/4 
Sagen afgøres i: Folkeoplysningsrådet  
 
Sagsresumé:  
 
 
Sagsbeskrivelse: 
Orientering om forventede udfordringer i budget 2024. 
 
 
Økonomiske konsekvenser:  
Kendes ikke pt.  
 
 
Vurdering:  
Ingen. 
 
 
Indstillinger:  
Kultur- og Idrætschefen indstiller, at orienteringen tages til efterretning. 
 
 
Beslutning i Folkeoplysningsrådet den 24-05-2023:  
Orientering taget til efterretning. 
 
Fraværende: Brian Kronborg 
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24 Orientering vedr. godkendte folkeoplysende foreninger i Fredericia i andet halvår af 2022  
Sagsnr.:22/21 
Sagen afgøres i: Folkeoplysningsrådet  
 
Sagsresumé:  
Orientering vedr. godkendte folkeoplysende foreninger i Fredericia i andet halvår af 2022. 
 
Sagsbeskrivelse: 
I løbet af andet halvår af 2022 er følgende foreninger blevet godkendt som folkeoplysende foreninger i 
Fredericia Kommune: 

 Fredericias Unikke Idrætsforening (FUI) godkendt pr. 4.8.2022  

 
Tidligere i 2022 blev Danish Xbox League, Hyggebold og Lydmuren godkendte som frivillige folkeoplysende 
foreninger. 
 
 
Økonomiske konsekvenser:  
Ingen. 
 
 
Vurdering:  
Ingen. 
 
 
Indstillinger:  
Kultur- og Idrætschefen indstiller, at Folkeoplysningsrådet tager orienteringen til efterretning. 
 
 
Beslutning i Folkeoplysningsrådet den 24-05-2023:  
Orientering taget til efterretning. 
 
Fraværende: Brian Kronborg 
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25 Gennemgang af gennemførte tilsynsbesøg april 2023  
Sagsnr.:20/17 
Sagen afgøres i: Folkeoplysningsrådet  
 
Sagsresumé:  
Gennemgang af gennemførte tilsynsbesøg. 
 
 
Sagsbeskrivelse: 
Det gennemførte tilsynsbesøg hos Bredstrup Pjedsted Idrætsforening Fodbold (BPI Fodbold) d. 17.04.2023 
gennemgås kort på mødet af de rådsmedlemmer, der deltog i besøget. Tilsynsskemaet er vedlagt som bilag. 
 
 
Økonomiske konsekvenser:  
Ingen. 
 
 
Vurdering:  
Ingen. 
 
 
Indstillinger:  
Kultur- og Idrætschefen indstiller, at de rådsmedlemmer, der har foretaget tilsynsbesøget, orienterer rådet. 
 
 
Beslutning i Folkeoplysningsrådet den 24-05-2023:  
Orientering taget til efterretning.  
 
Fraværende: Brian Kronborg 
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26 Status og opsamling vedr. tilsynsbesøg hos fodboldklubber, håndboldklubber og 
gymnastikforeninger  
Sagsnr.:20/17 
Sagen afgøres i: Folkeoplysningsrådet  
 
Sagsresumé:  
Status og opsamling af de gennemførte tilsynsbesøg hos fodboldklubber, håndboldklubber og 
gymnastikforeninger fra 2020 til 2023 og emner til drøftelse i relation til de gennemførte tilsynsbesøg. 
 
Sagsbeskrivelse: 
Fra 2020-2023 blev der gennemført tilsynsbesøg hos fodboldklubber, håndboldklubber og gymnastikforeninger i 
Fredericia. Tilsynsbesøgene blev afbrudt af coronapandemien. Følgende foreninger blev besøgt: 

 BPI Fodbold 
 EGIF Fodbold 
 Fredericia forenede Fodboldklubber (FFF’erne) 
 Fredericia KFUMs Boldklub 
 Tamil Football Club Fredericia  
 TGI Fodbold 
 TSIF Fodbold 
 EGIF Håndbold 
 Fredericia Håndboldklub (FHK) 
 TGI Håndbold 
 TSIF Håndbold 
 BPI Gymnastik 
 EGIF Gymnastik 
 Fredericia Gymnastikforening 
 Gymnastikforeningen 94 (G94) 
 Kvindelig Idrætsforening Fredericia (KIF) 
 TGI Gymnastik 
 TSIF Gymnastik 

 
Nedenfor er en række af de punkter der er blevet nævnt af en eller flere af foreningerne under tilsynsbesøgene 
opført: 
 
Fodboldklubber 

 Der er fortsat et ønske om en kunstgræsbane i BPI, en 8 mandsbane ved hallen, så skolen og 
lokalområdet også kan bruge den. 

 Klipning af fodboldbanerne er vigtig for fodboldklubberne. 
 Kan være en udfordring af få nok indendørs timer om vinteren. 
 Samarbejde om Fredericia KF er ikke helt let. 

 
Håndboldklubber 

 Noget af samarbejdet på tværs mellem håndboldklubberne fungerer, men de små håndboldklubber er 
udfordrede af den store håndboldklub.  

 Ønske om plads til 5.000 tilskuere i en af hallerne i FIC. 

 
Gymnastikforeninger 

 Ønske om en springhal mere med klublokale mm. til gymnastik. 
 Ønske om et klublokale. 
 Generelt gode til at samarbejde på tværs via Områdeforum.  
 Ville gerne kunne få tilskud til deres store og dyre redskaber. 
 Ønske om kursustilskud til vokseninstruktører også. 
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 Der er slitage på gymnastikforeningernes redskaber, når skolerne bruger dem. Men skolerne (herunder 
også SFO’erne) er ikke med til at stå for vedligeholdelsen eller finansieringen af denne. 

 Meget træls med aflysninger af timer op til forårsopvisningerne, eks. for hallen på Havepladsvej og 
Gymnasiet, når der holdes musical. Eks. 6 aflysninger på Havepladsvej ud af 20 træninger i en 
vintersæson.  

 Omklædning og brug af lokaler på skolerne. De virker nedslidte flere steder og nogle gange halter det 
med rengøringen. 

 Føler de er i en ulig konkurrence med Idræt i Dagtimerne og Ficness, bl.a. i forhold til yoga. 

 
Generelle forhold 
Frivillige og medlemmer 

 En del af foreningerne har et eller flere hold, de ikke har kunne få op at stå. Enten fordi de manglede 
instruktører til holdet eller fordi der ikke var deltagere nok til det givne hold.  

 Der er forskel på i hvilken grad og hvordan foreningerne arbejder med pleje og fastholdelse af deres 
frivillige, om de får gratis kontingent, julegaver, sommerfest og eller et mindre honorar.  

 Forslag om at lave en frivilligbank, hvor foreninger kan lægge frivillig-job beskrivelser op, og borgerne 
kan gå ind og tilmelde sig/tage kontakt til en given forening.  

 Mange trænere er forældretrænere, og de stopper, når deres børn stopper til aktiviteten. 
 

Lokalområder 
 Flere af foreningerne har den oplevelse, at tilknytningen til foreningerne i lokalområderne er blevet 

mindre. Muligheden for at rekruttere nye og fastholde frivillige er ofte bundet op på en forældrerolle i 
dag.  

 Skolereformen i Fredericia har haft betydning for, hvor de unge går til idræt.  
 Faldende børnetal i et skoledistrikt får også betydning for de foreninger, der er i det område. 

 

Coronapandemien 
 Coronapandemien har påvirket foreningerne. Nogle er oppe på normalt niveau igen, mens andre stadig 

er udfordrede. Flere foreninger har oplevet at trænere og medlemmer er stoppet efter coronapandemien.  
 

Samarbejde med hallerne og eller skolerne og forhold omkring lokaler 
 Der er forskel på, hvordan samarbejdet med den/de lokale haller fungerer for de forskellige foreninger. 

Nogle steder føler de sig velkomne og at der er muligheder, mens de kniber andre steder. Nogle steder 
føler nogle af dem, at deres aktiviteter bliver nedprioriteret. Flere steder vil foreningerne også gerne 
have et klublokale og kunne indrette det foreningsagtigt. 

 Aflysninger. Aflysninger er generelt til gene for foreningerne, og flere af dem oplever mange 
aflysninger. Hvis det er hold, hvor man kun træner en gang om ugen, går der pludselig lang tid mellem 
træningerne, hvis en eller flere gange i træk aflyses. 

 Nogle af foreningerne synes hallejen er blevet for dyr, og at det giver en skævvridning i forhold de til 
idrætter der er udendørs.  

 Mangel på haltimer i primetime for nogle foreninger. 
 Flere foreninger vil gerne samarbejde med hallerne om billigere fitnesstilbud til foreningsmedlemmer. 
 Mangel på opbevaringsplads for nogle klubber. 

 

Unge 
 Ungdomsfrafald. Foreningerne oplever generelt at de mister de unge medlemmer, når de tager på 

efterskole. 
 

Administrative forhold 
 Et ønske om at blanketterne bliver lettere /lettere administration generelt. 
 Stort set alle foreninger bruger hjemmeside og et eller flere sociale medier. 
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 Enkelte foreninger nævner problemer med at bruge halbooking og Conventus. 
 Nogle foreninger er begyndt at købe hjælp til regnskab, eks. ”kontorhjælp” hos DGI 

 

Tilskudsforhold 
 Foreningerne er generelt glade for kursustilskud. 
 Flere af foreningerne har medlemmer der bruger fritidspas. 
 Nogle af foreningerne er udfordrede af konkurrence med Idræt i Dagtimerne. Særligt voksenforeninger, 

der ikke får tilskud føler, at de kæmper uligt, da IDD får stort kommunalt tilskud.  
 

Andet 
 Nogle foreninger synes det er blevet svært at skaffe sponsorer. 
 Er der balance mellem store og små klubber? 
 Nogle foreninger holer sig til deres primære idrætsaktivitet, mens andre gerne tager nye idrætter eller 

aktiviteter ind.  
 

Der ønskes en drøftelse af ovenstående, og om der er nogle af forholdene som Folkeoplysningsrådet ønsker at 
arbejde videre med. 
 
 
Økonomiske konsekvenser:  
Ingen. 
 
 
Vurdering:  
Ingen. 
 
 
Indstillinger:  
Kultur- og Idrætschefen indstiller sagen til drøftelse. 
 
 
Beslutning i Folkeoplysningsrådet den 24-05-2023:  
Generelle emner fra de gennemførte tilsynsbesøg blev drøftet. Folkeoplysningsrådet ønsker et oplæg om 
fremtidens foreninger, gerne sammen med Idrætsrådet og Kultur- og Idrætsudvalget.  
 
Fraværende: Brian Kronborg 
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27 Udkast til logo  
Sagsnr.:23/3183 
Sagen afgøres i: Folkeoplysningsrådet  
 
Sagsresumé:  
Drøftelse af logoer. 
 
Sagsbeskrivelse: 
Arbejdsgruppen fremlægger forskellige udkast til logoer.  
Arbejdsgruppen har arbejdet ud fra, at logoet skal signalere følgende: 

 Fællesskab 
 Glæde, begejstring 
 Mangfoldighed – både i aktivitet og område 
 Bredden af området 
 Mennesker - samvær 

Og at det gerne må være i forskellige farver, da det kan være med til at signalere mangfoldighed og bredden af 
området.  
 
 
Økonomiske konsekvenser:  
Ingen. 
 
 
Vurdering:  
Ingen. 
 
 
Indstillinger:  
Kultur- og Idrætschefen indstiller sagen til drøftelse.  
 
 
Beslutning i Folkeoplysningsrådet den 24-05-2023:  
Logo drøftet. Der arbejdes videre med det ene logo frem til næste møde. 
 
Fraværende: Brian Kronborg 
 



 
 
 
 
 

13 Fredericia Kommune | Referat fra mødet i Folkeoplysningsrådet 24-05-2023

Folkeoplysningsrådet

28 Orienterende sager til Folkeoplysningsrådet d. 26.04.2023  
Sagsnr.:23/6 
Sagen afgøres i: Folkeoplysningsrådet  
 
Sagsresumé:  
Gensidig orientering, herunder: 

 Tilbagemelding fra det årlige fællesmøde med hallerne 

 
Sagsbeskrivelse: 
Gensidig orientering. 
 
 
Økonomiske konsekvenser:  
Ingen. 
 
 
Vurdering:  
Ingen. 
 
 
Indstillinger:  
Kultur- og Idrætschefen indstiller til gensidig orientering. 
 
 
Beslutning i Folkeoplysningsrådet den 24-05-2023:  
Gensidig orientering foretaget. 
 
Fraværende: Brian Kronborg, Tenna Aamann 
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Underskriftsside 
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Tenna Aamann 
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